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„Vyvarujme se emocím, strachu 
a stresu v předvánočním čase,

radí známý psychotronik Stanislav Brázda
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Školní chodba 
jako běžecký koridor

Právní poradna
strana 13

Dráhy nasadily na Bechyňku
pohodlnější vozy
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Pošta prodala objekt 
jedinému zájemci

Budovu bývalé pošty v Horní
Vltavici na Českokrumlovsku
prodala Česká pošta jedinému
zájemci, který se přihlásil. A to
za vyvolávací cenu 3,6 milionu
korun. Šlo o elektronickou aukci.
Předtím státní podnik prodal
budo vu pošty i v českobudě −
jovické Nádražní ulici. Koupilo
ji město České Budějovice
v elektronické aukci za více než
40 milionů korun, což byla mini−
mální vyhlášená kupní cena.

„Detaily můžeme zveřejnit po
podpisu smlouvy,“ řekl mluvčí ČP
Matyáš Vittík s tím, že co se bu−
dovy ve Vltavici týče, jde o poze−
mek s výměrou 386 metrů čtve−
rečních, součástí je objekt určený
k bydlení.

Z bývalé pošty u nádraží v Bu −
dějovicích chce město vybudo−
vat zázemí pro turisty, třeba půj−
čovnu a úschovnu kol.

Doručování zásilek, zvlášť na
jihu Čech a na Českobudějo vic −
ku, je dál pod kritikou mnoha
obča nů. Styl se sice zlepšil, ale
i tak chodí obyčejné zásilky 
jednou – dvakrát týdně, doporu−
čené dva až třikrát týdně.

„Neskutečné, když čekáte na
úřední dopis a on přijde po týd−
nu. Nechápu, co je to za systém,
co tím pošta ušetří. Místo aby
zavedl stát bezplatné doručování
dopisů v rámci samosprávy, tak
na tom vydělává pošta, zdražuje,
ale čekáte jak za první republiky.
Opravdu se dnes služby pošty už
nevyplatí využívat,“ kritizuje oby−
vatel Budějovic Marek Beneš.

Česká pošta loni vykázala ztrá−
tu 1,73 miliardy korun, ztrátu če−
ká i letos. Sáhla tak k úsporám,
zrušila 300 z 3200 poboček
v polovině roku. Na jihu Čech zru−
šila pošta od července 16 pobo−
ček, z toho v Budějo vicích pět,
zůstalo jich osm. (pru)

Příběh odvahy a nezlomnosti ode−
hrávající se víc než před sedm −
desáti lety se vrátí na televizní
obra zovky s dalšími díly. Vznikají
nové díly příběhu nejznámějšího

šumavského převaděče Josefa
Hasila – tedy Krále Šumavy.

Tento muž od konce 50. let minu−
lého století pomáhal lidem s útěkem
do svobodné západní Evropy.

Nyní je podtitul Fantom temné−
ho kraje. Natáčení začalo už letos
v dubnu. Produkční společnost
Lucky Man Production, s produ−
centy Dariou Špačkovou a Davi −
dem Ondříčkem, začala pro strea−
movací službu Voyo druhou a třetí
řadu série zároveň.

„V hlavní roli Josefa
Hasila se opět představí
Oskar Hes. Diváci si na 
druhou řadu budou muset 
počkat ještě rok,“ uvedl krea −

tivní producent Krále Šumavy 
a ře ditel vývoje TV Nova a Voyo
Michal Reitler.

Ve druhé, třídílné řadě budou mo−
ci diváci sledovat nejen Josefa
Hasila, který hledá cestu z komunis−
tického lágru, kam byl odsouzen
s koncem první série na devět let,
ale také příběh jeho milé Marie,. Tu
v seriálu ztvárnila Gabriela Heclová.

„Její láska ke Králi Šumavy bude
vystavena těžkým zkouškám. Ne jen −
že musí snášet výslechy, pohrdání

sousedů i svého otce, ale také se
kolem ní začínají ochomýtat muži,
kteří by byli nejraději, kdyby na
Josefa zapomněla. Ten se tak musí
z lágru dostat co nejrychleji, aby se
měl ke komu vracet,“ uvedli pro du −
centi v čele s režisérem Damiánem
Vondráškem. Představitel Josefa
Hasila Oskar Hes tvrdí, že Damián
Vondrášek v něčem je mladší kopii
Davida Ondříčka.

„Je to skvělé, protože oba vědí,
co od nás herců chtějí a u obou vní−
mám režijní jistotu. Krále Šumavy
čeká dynamičtější, vypjatější a řekl
bych že i akčnější pokračování,“
říká mladý nadějný herec.

Štáb natáčí nejen na Šumavě
v okolí Českých Želbů, ale také
v Brně nebo Doksanech. Šumava je
ale stěžejní, i když jak říkají tvůrci,
najít momentálně autentické pro−
středí je to nejtěžší. (pru)

Foto: VOYO a produkce filmu

Natáčí pokračování Krále Šumavy,
Oskar Hes exceluje!
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Začátkem listopadu obletěla 
ne jenom Českou republiku, ale
i Ra  kousko, Německo i Švýcar −
sko zpráva, že po delší nemoci
navždy odešla jedna z nejvýraz−
nějších osobností české politické
scény, ale také šlechtic Karel
Schwarzenberg. 

Od svého dětství byl spjatý s již−
ními Čechami, ač žil převážně
v Praze, na středočeském zámeč−
ku Dřevíč nebo na rakouském
zámku Murau. Navždy ale už s tím−
to krajem zůstane spjatý. Pohřben
bude nyní v prosinci v rodové
schwarzenberské hrobce nedaleko
zámku Orlík, kde jsou jeho předko−
vé. Naposledy před deseti lety zde
byl pohřben jeho bratr Bedřich.

Krátce po úmrtí se v Čimelicích
u Písku, kde Schwarzenberg
vlast nil zámek, kde kdysi sídlila
i legendární filmová škola, konala
zádušní mše. Na tu přišly desítky
lidí, aby uctili památku politika
a knížete, který vlastnil i další zá−
mek Varvažov.

„Všichni, jak jste tady,
jste Karla Schwarzenberga
znali. Každý z vás by o něm
mohl říct hned několik
vět,“ uvedl čimelický farář
Ludvík František Hemala.

Schwarzenberg strávil
velkou část dětství nejen
v Čimelicích, ale také na
neda lekém zámku Orlík.
Finančně přispěl na řadu
projektů v tomto regionu.

Mimo jiné věnoval peníze i na
opravu kostela, v němž se mše
konala.

„Karel Schwarzenberg přijímal
názor, že i pro dobrou věc se musí

něco protrpět. A nelekal se, když se
něco hned nepovedlo. Jako chla−
pec a dítě sem chodil s rodiči a sdí−
lel bolesti a radosti,“ uvedl farář.

Sám Schwarzenberg o sobě
kdysi prohlásil, že je mizerný
křesťan, ale obstojný katolík.
Podle kněze sloužícího zádušní
pobožnost, měl přístup k víře sku−
tečně specifický, ale zároveň ná−
sledováníhodný. „Nebyl bigotní
katolík. Jeho zbožnost byla nená−
padná, nedával ji nějak na odiv.
Jeho bratr mi vysvětloval, že ne−
chodí do kostela, protože musí
v noci do lesa na čekanou, a pro −
to nemůže ráno chodit do kostela,
protože to je na něj brzy. Ale to
nevylučuje, že se uvnitř sebe
doká zal soustředit na tichou mod−
litbu a z toho nitra pak vycházely

zásady, s nimiž vynikal ve společ−
nosti,“ podotkl Páter Hemala.

Jihočeské panství spravuje řadu
let Schwarzenbergův syn Johan.
Jeho další potomci žijí, stejně jako
manželka Teresie ve Vídni. Tam byl
také pár dní před smrtí letecky
transportován, aby byl rodině blíž.
Krátce před odchodem přijal od
prezidenta Petra Pavla státní vy−
znamenání, které si osobně ne−
mohl již převzít.

„Já na pana knížete budu vzpo−
mínat s láskou. Byl vtipný, pokor−
ný, ale s nadhledem. S ničím se
nepáral a říkal věci na rovinu.
Nemusela jsem s ním vždy sou−
hlasit jako s politikem, ale jako
člověka, osobnost jsem měla moc
ráda,“ dodala paní Marie, jedna
z obyvatele Čimelic. (pru) 
Foto: archiv K. Schwarzenberga

Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

Chyby v katastru
Katastrální úřad na jihu Čech,
především na Písecku, naštval
některé vlastníky nemovitostí
a pozemků. Přišly jim informace
o tom, aby doložili změny, jako
přístavby domů či změny po−
zemkových hranic, přestože je
nikdy nedělali. Zatímco změny,
které se po nedávné digitalizaci
udělaly, neodpovídají realitě
a úřad to neřeší. Případem se
zabývá už i generální ředitel jiho−
českého Katastrálního úřadu,
který nechá věci prověřit. Pro −
blémy by totiž mohly u lidí nastat
například při prodeji nemovitostí.

Testovali 
rychlost vlaků

Správa železnic testuje na no−
vých úsecích IV. železničního
koridoru na trase z Prahy do
Českých Budějovic – na jihoče−
ské straně jízdu vlaků až 200
kilometrovou rychlost. Cílem je
prověřit, jak působí na mosty jíz−
dy rychlejší než 160 kilometrů za
hodinu. Poznatky vyhodnotí od−
borníci pro možné použití na
vyso korychlostních tratích, kde
se jezdí i rychleji než 300 kilo−
metrů za hodinu. Pokud se testy
osvědčí, udělá stát i další krok,
a sice že nejdřív musí totiž na−
koupit nové vlaky, které zvládnou
takovou rychlost.

Stamiliony 
do výstavby

Český Krumlov chce příští roky
investovat víc než jiné roky, a to
až stovky milionů korun: Do
bydlení, do oprav mostu, do
oprav čistírny odpadních vod
i dalších investic. Jako jedno
z mála měst chystá radnice
i stavbu družstevního bydlení!
Radnice chce peníze pustit pri−
márně do družstevního bydlení,
to znamená, že město vloží po−
zemek a úvěr na stavbu 30 bytů
si bude brát družstvo. Jinde za−
se zrekonstruuje nájemní dům 
s 18 byty. Město chystá i domov
pro seniory, rekonstrukci čistič−
ky odpadních vod za 100 mi −
lionů korun.

Karel Schwarzenberg

Rodinná hrobka, kde budou uloženy ostatky Karla Schwarzenberga.

Karel Schwarzenberg

Karel Schwarzenberg
navždy na jihu Čech
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Jako nekonečný příběh vypa −
dá kauza kolem nového pla −
veckého stadionu v Písku. Hovoří
se o něm nejméně deset let.
A všechny plány dosud vzaly za
své. Nicméně nyní se radní zase
pustili do plánování.

Odhadované náklady se postu−
pem let dostaly už přes půl miliardy
korun. Jedním z návrhů bylo od pro−
jektu ustoupit a investovat do mo−
dernizace současného plaveckého
stadionu.

„Pevně věřím, že
projekt dotáhneme
do konce. Pokud by−

chom chtěli akci zastavit a místo
toho investovat do modernizace
současného bazénu, museli by−
chom se nejdříve vyrovnat s plat−
ným referendem,“ řekl písecký
starosta Michal Čapek a dodal, že
pokud by mělo jít o otázku moder−
nizace současného plaveckého
stadionu, muselo by město vypsat
nové referendum, které by rozhod−
nutí z roku 2013 zrušilo.

Nový plavecký stadion měl být
v areálu bývalých Žižkových ka −

sáren, ale nakonec radnice vy −
brala místo pod lesnickou školou.
V současném plaveckém areálu
u Otavy funguje velký vnitřní ba−
zén, venku je brouzdaliště a jeden
menší bazén. Podle původního
projektu má být v novém areálu
v kryté části kromě pětadvaceti−
metrového bazénu také vířivka ne−
bo tobogán.

Proto je možné, že zvítězí varianta
nového zařízení. Na to se bude rad−
nice snažit sehnat granty.

„Jestli se začne stavět, nebude to
dříve než koncem příštího roku,“
dodal starosta Písku. (pru)

A zase ten bazén! Ryby někdo ukradl
Kuriózní krádež zaměstnává krimi−
nalisty z Táborska. Pachatel či pa−
chatelé během jediné noci ukradli
ze sádek přes 200 kaprů. Kvůli to−
mu dokonce upustili vodu z jedné
šachty, aby se k rybám lépe dosta−
li. Podobný případ za poslední roky
nepama tují. Škoda na ukradených
rybách je mnoho desítek tisíc ko−
run. Do areálu u Sezimova Ústí se
pachatelé dostali nákladním autem
s káděmi. Do těch pak naložili přes
600 kg ryb, tedy asi 200 kusů.
Škoda jde do desítek tisíc korun.
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Testují unikátní
stroj

Sady svatého Prokopa u Temelí −
na testují unikátní věc. Jde o ro−
botický stroj na pletí jahod, který
zastane práci 20 lidí.  Robotizace
zemědělství pomáhá v živočišné
a také v rostlinné výrobě už ně−
kolik let. Přinese to zároveň
úspory při pěstování jahod. Na
displeji je snímán porost, radlič−
ky jezdí kolem rostliny. Stroj se
nemůže používat v každém po−
rostu. Plečka tak ušetří statisíce
korun ročně. Zároveň uspoří lid−
skou sílu. Farmě odpadá pro−
blém s hledáním brigádníků.
Není potřeba ani pokládat plach−
tu proti pleveli. 

Chystají 
parkovací dům

Strakonice pokročily v budování
parkovacího domu pod nemoc−
nicí. Místo by zde mělo najít 219
vozidel. Pokud město dostane
kompletní podklady, tedy i archi−
tektonickou studii, s přípravami
by se mohlo začít v prvním čtvrt−
letí příštího roku. Na projektu se
s městem podílí i nemocnice,
která nabízí své pozemky. V po−
měrné části pak získá svá místa
pro parkování. Vybu dování par−
kovacího domu vyjde na desítky
milionů korun.

Odložili výlovy 
rybníků

Protivínští rybáři odložili o dva
týdny výlovy velkých rybníků.
Důvodem jsou nadprůměrné lis−
topadové teploty, nízká hladina
vody, které ohrožují při lovení
zdraví ryb. Rybáři také řeší pro−
blémy s nedostatkem vody na
všech sádkách. Jde o rybníky na
Písecku, Strakonicku i Česko −
dějovicku. Rybáři tak odložili vý−
lovy o dva až tři týdny. Větší ná−
klady to prý nezpůsobí. Ovšem
z důvodu omezené kapacity sá−
dek musí pak ryby co nejdříve
prodat. Ryby, které jsou vylove−
ny z takových rybníků, kde je
málo vody, jsou prý více vystre−
sované. Nicméně kvalita jejich
masa je stále dobrá. 

Na první tuzemskou elektrifikova−
nou trať Tábor – Bechyně nasadily
České dráhy pohodlnější osobní
vozy Btn. Na lokálce jezdí dočas−
ně, jde o roční zkušební provoz.
Dráhy také zvažují, že v budoucnu
by na trati nasadily vlakotramvaj.

„Se změnou trakce se nepočítá,“
řekl náměstek generálního ředitele
Českých drah Jiří Ješeta. A ujistil
tak všechny, že na trati budou za−
chovány také historické jízdy sta−
rých vozů, i takzvaní Elinky. Změna
trakce z 1500 na 25.000 voltů by
stála miliardu korun.

Na trati nyní jezdí místo starších
dvounápravových přípojných va −
gónů k motorovým vozům moder−
nější čtyřnápravové vozy.

„Jejich jízda je podstatně klid −
nější. Novější vozy vyrobila Morav −
sko slezská vagonka ve Studénce
v roce 1997. Oproti starším vozům
mají ty nové také pohodlnější ča −
louněné sedačky a skla, která lépe
chrání před ostrými slunečními
paprs ky. Ve vozech je možná pře−
prava jízdních kol a kočárků,“ uvedl
mluvčí ČD Petr Šťáhlavský a dodal,
že ve vozech jsou i wi−fi a elektrické
zásuvky pro dobíjení telefonů či 
notebooků.

Modernizovat vozy na první
elektri fikované trati v někdejším
Rakousku−Uhersku je složité.

Na trati jsou totiž tři velmi malé
oblouky s poloměrem pod 150 met−
rů. Běžná drážní vozidla se nyní
vyrá bějí pro průjezd nejmenším
poloměrem oblouku 150 metrů.
Proto i v případě vozů Btn musely
letos v srpnu ČD udělat zkušební 
jízdy. Ty dopadly dobře.

Dráhy chtějí postupně na trati
zmodernizovat zastávky, plánují 
také další drobné úpravy na vo−
zech a lokomotivách řady 113.
Národní dopravce chce dál zvy −
šovat pohodlí cestujících na trati
z roku 1903.

„Jedním z řešení by mohlo být,
že by tam jezdila vlakotramvaj, 
která v jednom vozidle spojuje
vybra né parametry železničních

a tramvajových vozů,“ podotkl
mluvčí drah.

Provoz na trati Tábor – Bechyně,
o které se uvažovalo od roku 1874,
začal 21. června 1903. Dodnes po
ní jezdí elektrické vlaky. K jejímu
vybudování významně přispěl
průmysl ník, vynálezce a technik
František Křižík. Právě on také řídil
při jejím otevření motorový vůz
zvaný Elinka, který je teď součástí
sbírek Národního technického mu−
zea. Při oslavách a výjimečných
akcích jezdí po trati právě Elinka,
nejstarší český elektrický železniční
vůz z roku 1903. Lidé se tam mo−
hou svézt také Bobinkou, což je
malá elektrická lokomotiva bývalé
řady E 422.0. (pru)

Dráhy nasadily na Bechyňku pohodlnější vozy
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. Učení REIKI pochází z Tibetu od buddhistic−
kých mnichů a je staré přes tři tisíce let. V roce 1822 duchovní Mikao Usui
objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce 1980 bylo na celém světě 22 Mistrů
REIKI. První klinika REIKI byla otevřena v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde.
V současnosti je ve světě více než 1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat
dál. REIKI energie působí na celý oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků
energií přes sedm čaker. Čakra je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla
ven. REIKI energie navodí v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví
nemocí, nebo se dá předcházet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory,
záněty atd., rovněž harmonizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vy−
sokých duchovních zákonů, která
vychází z dávné tradice a chápání
našich předků, kteří považovali ve−
smír, přírodu a vše živé za jeden 
celek působící v jednotě. Vše dopl−
ňuji bylinnými přípravky. Tyto meto−
dy a REIKI přednáším na meziná −
rodním festivalu „Miluj svůj život“
v Praze a také v Plzni. 

Jaderná elektrárna Temelín dodala
za první měsíc provozu horkovodu
vedoucího do Českých Budějovic
50 terajoulů tepla. 

Energetici v průměru dodávali bu−
dějovické teplárně vodu ohřátou na
110 stupňů Celsia. Celkem 26 kilo−
metrů dlouhý teplovod z Temelína
do krajského města bude ale dražší.
Namísto původních téměř 1,7 mi −
liardy budou náklady nakonec téměř
2.5 miliardy. Přičemž temelínský
přivaděč pokryje 30 procent potřeby
tepla v Budějovicích. Půjde o 750
terajoulů ročně, horkovod by měl
dodávat teplo nejméně 20 let.

„Jsme stále na začátku topné 
sezony. Tomu odpovídá i množství
dodávaného tepla. Ve špičce v zimě
by do Budějovic měla proudit voda
o teplotě 140 stupňů Celsia, zpět
se po ochlazení v síti teplárny bu−
de vracet voda o teplotě kolem
70 stupňů Celsia,“ uvedl ředitel 
temelínské elektrárny Jan Kruml.

Důvod, proč budou práce dražší,
jsou prý jednoduché. „Šlo o cenu
dostavby tak, jak je to uvedeno 
v obchodním věstníku, jde o veřejný

údaj. Zatím není uzavřené vyúčtová−
ní, do kterého se mohou propsat jak
některé platby, tak také pohledávky
za původním zhotovitelem, který se
při stavbě ocitl v insolvenci. Celkové
náklady se započtením plateb před
insolvencí firmy Tenza očekáváme
na úrovni 2,4 miliardy,“ uvedl ředitel.

ČEZ původně avizoval, že horko−
vod začne dodávat teplo do Budě −
jovic na přelomu let 2020 a 2021.
Stavěl se od jara 2019. Stavba
měla zhruba dva roky zpoždění.
Od konce roku 2020 se asi na rok
práce zastavily, zkrachovala sta−
vební firma. Koncem roku 2021
vybral ČEZ firmy, které horkovod
dostavěly.

Emise teplárny včetně skleníko−
vých plynů vypouštěných do ovzdu−
ší klesnou díky horkovodu zhruba
o třetinu. Ročně tak firma uspoří
přes 80 000 tun emisí oxidu uhliči−
tého z uhlí, které nespálí. Zkušební
provoz horkovodu začal v říjnu, kdy
zástupci budějovické radnice oceni−
li, že město má tak 30 procent tepla
za stabilní ceny, které neovlivní 
vývoj na trhu. (pru)

Nový horkovod se prodraží
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Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Předškolní a mimoškolní pedagogika, čtyřleté dálkové studium 
a dvouleté zkrácené studium. Výuka probíhá o sobotách.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2024/2025:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík − revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikátpro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, a to nejen na dny

otevřených dveří, ale i na základě osobní domluvy termínu návštěvy.

Dny otevřených dveří:
vždy sobota 9,00 – 12,00 hodin v následujících termínech:

4. 11. 23, 25. 11. 2023, 2. 12. 2023, 13. 1. 2024, 17. 2. 2024

Celkem pět nových souprav elek−
trických vlaků pořídí Jihočeský
kraj. Nasadí je na trať mezi
Českými Budějovicemi a hranič−
ním přechodem do Rakouska
Summerau a mezi Lipnem nad
Vltavou a Rybníkem. Kraj by tím
pádem měl na všech tratích mo−
derní soupravy.

„Pořízením nových vlaků budeme
muset lehce navýšit částku, kterou
za dopravní obslužnost platíme,
ale do toho se také promítne inflace
a dražší energie. Jsem však pře−
svědčen, že dohoda, kterou jsme
(s Českými dráhami) udělali, je pro
nás velmi dobrá,“ řekl hejtman
Martin Kuba

Jihočeský kraj předpokládá, že
náklady na dopravní obslužnost
pro nový jízdní řád na novou sezó−
nu budou 580 milionů korun.

Regio nální vlakové spoje na jihu
Čech najezdí po tu dobu více než
2,9 milionu kilometrů.

„Dostaneme k nám pět nových
moderních souprav. Kdybychom ty−
to vlaky nepořídili my, tak většina
ostatních krajů o ně velmi usilova−
la,“ podotkl Kuba a dodal, že nové
soupravy zároveň zvýší komfort pro
cestující. Na trati České Budějovice
– Summerau v současnosti jezdí
soupravy, které nejsou vybaveny
evropským vlakovým zabezpečova−
cím zařízením ETCS. Tento systém
bude od roku 2026 povinný. Moder −
nizace současných vlaků do podo−
by, aby splňovaly potřebné podmín−
ky, by stála desítky milionů korun.

Jihočeský kraj ročně zaplatí za
dopravní obslužnost více než 1,9
miliardy korun. Kromě železniční jde
také o autobusovou dopravu. (pru)

Kraj pořídí nové vlaky

Jindřichohradecká likérka Fru ko−
Schulz změní majitele. Ruští akcio −
 náři prodají do konce roku své
podí ly, nově bude likérku vlastnit
česká firma. 

Kvůli válce na Ukrajině přišla fir−
ma o některé odběratele a dlouho −
letou spolupráci s ní ukončila i ban−
ka. Ruská skupina dosud vlastnila
firmu z 90 procent.

Likérka skončila loni ve ztrátě po
zdanění s 1,2 milionu korun. O rok
dřív měla čistý zisk 1,3 milionu.
„Tržby z prodeje výrobků, slu žeb
a zboží stouply meziročně o 13
procent na 264,8 milionu. Letos

čekáme zisk,“ uvedl ředitel firmy
Josef Nejedlý.

V březnu 2024 přestane vyrábět
gin Ibalgin, kvůli soudnímu sporu
s farmaceutickou firmou. Přitom
tento alkoholický nápoj je mezi
uživa teli velmi populární i co se dár−
kových záležitostí týče.

Farmaceutická firma přitom kvůli
porušování práv zažalovala likérku
ohledně ochranné známky. Spor
skončil mimosoudní dohodou,
v březnu 2024 přestane likérka zmí−
něný gin prodávat, vyrábět a společ−
not nebude chtít finanční náhrady. 

(pru), foto: Fruko Schulz

Jihočeská likérka už nebude ruská 
a přestane vyrábět růžový Gin
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Strakonická teplárna zdraží od
1. led na cenu za gigajoule tepla
o 14 procent. Lidé ve městě tak nově
zaplatí 1020,71 Kč bez DPH za je−
den gigajoule. Strakonický starosta
Břetislav Hrdlička považuje tento krok
za nefér. Přičemž od letošního léta je
jediným akcionářem teplárny město.

„Nárůst ceny reflektuje aktuální
situaci v energetice a počítá jak s le−
gislativními dopady na naši společ−
nost, tak přísnými požadavky na pl−
nění emisních limitů a dekarboni −
zaci,“ uvedla teplárna.

Letos v lednu zvýšila ceny za 
teplo meziročně o 55 procent, lidé
letos platili 895,36 Kč bez DPH za
jeden GJ. Strakonická teplárna vytá−

pí asi 7000 domácností a desítky fi−
rem. „Moc se mi nelíbí, že je to o to−
lik. Je to dost velké zdražení. Pokud
je to podložené celostátní inflací,
nárůstem cen elektřiny, pak jsme ale
jako radní nedostali zdůvodnění.
Nevím, jestli je to reálné, nebo není,
ještě k tomu nemáme podklady.
Budeme řešit s radou, co s tím,“
podot kl starosta.

Strakonická teplárna skončila loni
v zisku po zdanění s 6,5 milionu ko−
run, meziročně byl nižší o 39 pro−
cent. Tržby z prodeje výrobků, služeb
a zboží loni stouply téměř o 19 pro−
cent na 377,9 milionu Kč. V září stra−
koničtí zastupitelé odmítli, aby do
městské teplárny vstoupil strategický
partner. Teplár na je stabilizovaná
a není důvod akcie prodávat. (pru)

Jihočeští silničáři jsou na zimu
připraveni. Mají sklady na zimní
sezonu plné z 95 procent. Sůl
meziročně zdražila o 15 procent,
drcené kamenivo a písek o pět
procent. Na zimní sezonu koupili
silničáři tři nové sypače a čtyři no−
vé traktory za 40 milionů korun.

„Nově nám do zimní údržby při−
byly 3,2 kilometru Jižní tangenty
v Budějovicích. A také plánujeme
stavbu haly na sůl v Jindřichově
Hradci, stará hala již nestačí ka −
pacitně,“ uvedla ředitelka Správy
a údrž by silnic Jihočeského kraje
Andrea Jankovcová. Správci silnic
jsou na zimu připraveni a nakoupili

za předletní, nejvýhodnější ceny. Už
v březnu vypsali výběrové řízení. Na
zimu mají asi 36 000 tun posypové
soli za 53 milionů korun a 58 000
tun drceného kameniva a písků
za 16 milionů. Množství je podobné
jako předchozí roky.

Vedle nových sypačů a traktorů
koupili silničáři i nové frézy, radlice
či kolové nakladače. Před zimní se−
zonou kontrolují stav všech 200 sy−
pačů a 75 nakladačů a další techni−
ky, prověřují i to, jak jsou funkční
čidla a kamery. Údržba stála jihoče−
ské silničáře minulou zimu 301 mili−
onů korun. Silničáři se starají asi
o 200 tras. (pru)

Silničáři mají sklady plné

Policie a městští strážníci v Táboře
zvýšili dohled u autobusového a vla −
kového nádraží. Radnice tímto způ−
sobem reaguje na situaci v místě, kde
skupiny mladých lidí většinou slovně
napadají kolemjdoucí. Podob né pro−
blémy vedení města registruje delší
dobu. Proto radnice připravila několik
opatření, které by mohly situaci zlep−
šit. Vyplývá to z tiskové zprávy.

„Jedná se o incidenty, které jsou
stejně jako v jiných městech, kde se
vyskytují, pro obyvatele velmi nepří−
jemné a pro samosprávu nepřijatel−
né a netolerovatelné,“ uvedl tábor−
ský starosta Štěpán Pavlík.

Právě město bylo delší dobu kriti−
zováno, že dostatečně nereflektuje

na poznatky, kdy agresivní teenageři
slovně, ale někdy i fyzicky útočili na
děti nebo i starší a bezbranné lidi.
Někteří volali i na tísňové linky, poli−
ce, ani ta městská ale výrazně pro−
blém neřešila. Až po velké kritice se
radnice rozhodla podniknout kroky.

Město chce proto také rozšířit
kame rový systém v lokalitě. Pracuje
na dokončení nočního stanoviště
městské policie v objektu restaura−
ce Černá perla nedaleko břehu ná −
drže Jordán, kde si lidé stěžují na
podobné situace. Zároveň chce
upravit park u nádraží, odstranit tam
clonící stromy a keře a vyměnit sou−
časné osvětlení za výraznější a sil−
nější LED žárovky. (pru)

Větší dohled kvůli výrostkům

Přes 1500 bytů se za první tři
čtvrtletí letošního roku začalo sta−
vět na jihu Čech. Je to meziročně
o necelá čtyři procenta méně. 

Rodinných domů se začalo stavět
o třetinu méně než za stejné období
loni. Nejvíc bytů se začalo stavět na
Českokrumlovsku, na bytové vý−
stavbě kraje se tento okres podílel
víc než čtvr tinou, byly to hlavně 
byty v nových bytových domech.
„Firmy v kraji od ledna do září do−
končily 1629 bytů, což je
meziroční nárůst o 12 pro−
cent. Ve čtyřech ze sedmi
jihočeských okresů klesl
počet bytů, které se začaly
stavět. Z toho na Českobu −
dějovicku byl meziroční po−
kles o polovinu,“ uvedl
Český statistický úřad.

„V nových rodinných do−
mech v kraji se začalo sta−
vět 707 bytů, o třetinu méně než ve
stejném období předchozího roku.
Byty tohoto typu se v kraji na zahá−
jené výstavbě podílely z necelých
46 procent,“ podotkl ČSÚ.

V nových bytových domech na
jihu Čech začalo vznikat 506 bytů,
přičemž téměř dvě třetiny z toho

na Českokrumlovsku. Z 1629 bytů,
které firmy od ledna do září v kraji
dokončily, jich byly téměř dvě 
tře ti ny v nových rodinných do−
mech. To byl meziročně nárůst
víc než o pětinu. Ve srovnání okre−
sů při padalo nejvíc dokončených
bytů na Českobudějovicko, 36 pro−
cent všech.

Za vším je horší dostupnost
hypo ték a také fakt, že mnoho lidí 
šetří a vyčkávají co bude. Proto ně−

kteří volí, alespoň dočasně, bydlení
formou pronájmu. Nájmy v tomto
roce také rostly, byť ne nikterak
dramaticky. Bydlení na jihu Čech
přitom však nepatří k nejlevnějším.
Často se zde pořizují nemovitosti
podobně draze, jako třeba v Praze
nebo Brně. (pru)

Staví se méně bytů a domů!

Teplárna zdraží, starosta
to kritizuje
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sousedůKrátce
od

Pohřby zvířat 
v kostele

Velký unikát a v podstatě asi
i středoevropský mají v němec−
kém Albstadtu. Zdejší kostel je
prvním v zemi, kde se budou
konat „pohřby zvířat v kostele!
Od evangelické církve jej koupili
provozovatelé těchto rozloučení
a nabízejí je chovatelům psů,
koček, papoušků nebo morčat.
Manželský pár, který se zabývá
posledním rozloučením se zví−
řaty, začal spolupracovat se zví−
řecím krematoriem. Po smuteč−
ní slavnosti je zvíře zpopelněno
a popel předán majitelům a ti si
jej mohou odnést v ozdobné 
urně nebo částečně zatavený
popel do skla a podobně.

Vánoce budou
hlídat

Tisíce policistů zvýší dohled
a ochranu především na vánoč−
ních trzích po celém Rakousku
a Německu. Důvodem je válka
v Izraeli a antisemitistické pro −
jevy. Proto ve Vídní, Linci, Salz −
bur gu, ale i Drážďanech, Mni −
cho vě, Berlíne nebo Norimberku
budou jak uniformovaní poli −
cisté, tak ti v civilu hlídat strate −
gická místa. Hodně na pilno
mají i tamní tajné služby, které
se zaměřují na možné plány
´teroristických´ skupin. Právě
tyto země s ohledem na velký
počet židovských, muslimských
a tureckých občanů mohou být
rizikovější v rámci Evropy. 

Nejdůležitější most v historickém
centru Českého Krumlova, zapsa−
ného na seznamech UNESCO, zač−
ne město opravovat. 

Lazebnický most, který je kulturní
památkou, bude pak od začátku led−
na zcela neprůjezdný a neprůchozí,
a to až do května. Pro místní i turisty
to bude znamenat zásadní kompli−
kace. V korytě Vltavy vybudují dělní−
ci cestu pro dopravu materiálu, aby
stroje nepoškodily náplavku a ulice
historického centra.

„Oprava bude stát 32 milionů ko−
run. Práce by měly skončit před pří−
ští turistickou sezonou. Příští rok
pak také chystáme opravu mostu
Edvarda Beneše,“ uvedla mluvčí
města Petra Nestávalová.

Stav Lazebnického mostu, který
spojuje střed města s hradem
a zám kem, je havarijní. Dřevěné čás−
ti napadla dřevokazná houba, pů −
vodní ocelové nosníky z 50. let mi−
nulého století také nelze jenom opra−
vit. Při poslední opravě v roce 2009

se jen měnily dřevěné části mostu a
na povrchu upravovaly ocelové nos−
níky. Po nynější opravě zůstanou pů−
vodní pouze opěry z kamenného zdi−
va. Na opravu použije firma tři druhy
dřeva − smrk, modřín a dub. Soch na
mostě se oprava nedotkne.

Název Lazebnický most je odvo−
zen od lazebny, která bývala v domě
na levém břehu Vltavy.

Krumlov vlastní 28 mostů a lávek.
Pro Benešův most má připravený
projekt, náklady budou zhruba
35 milionů, oprava by měla začít pří−
ští rok na podzim. Investici potřebu−
je i lávka od parkoviště P1 k Plášťo −
vému mostu. Za posledních deset
let investovala radnice do oprav
mostů přes 36 milionů korun.

(pru), foto: archiv města

Poměrně unikátní záležitost má
českobudějovická ZŠ Grünwal do −
va. Město v ní nechalo zmoderni−
zovat spojovací chodbu a vytvořilo
z ní běžecký koridor. Náklady byly
41 milionů korun.

„Součástí modernizace byla roz−
sáhlá změna konstrukčního systé−
mu. Původní ocelovou konstrukci se
zastřešením z plechů tak nahradilo
moderní vzdušné řešení,“ uvedl ná−
městek českobudějovické primá −
torky Petr Maroš.

Rekonstrukce začala loni a měla
tři etapy. Nová chodba má měkký
gumový povrch a jsou na ní čtyři
atletic ké dráhy. Maroš dodal, že

součástí projektu byla také výměna
osvětlení, větrání a napojení na sys−
tém vytápění, aby bylo možné chod−
bu v zimních měsících temperovat.
„V interiéru tak vznikla nová přístav−
ba využitelná pro volnočasové akti−
vity dětí,“ uvedl náměstek.

Základní škola Grünwaldova má
dlouholetou spor tovní tradici.
V sou časnosti provozuje sportovní
třídu se zaměřením na hokej. Dal −
ších několik žáků školy se také vě−
nuje krasobruslení. Vychovala i ně−
které slavné spor tovce, například
fotbalistu Karla Poborského. (pru)

Opraví nejdůležitější most v Krumlově

Náměstek českobudějovické primátorky Petr Maroš. Foto ZŠ Grünwaldova

Školní chodba jako běžecký koridor
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Nově budované úseky dálnice D4
mezi Příbramí a Pískem jsou hoto−
vé ze dvou třetin. Letos je stavbaři
dokončí z 80 procent. Zklidní se tak
nově doprava v Milíně, auta budou
jezdit po dálnici, ne přes obec. 

V září pracovalo na stavbě D4 ko−
lem 1500 stavbařů a asi 700 strojů,
dosud nejvíc od začátku stavby v létě
2021. V provozu má být celá D4
v prosinci příštího roku. Kvůli stavbě
jsou na různých místech krátké či de−
lší uzavírky, objížďky nebo zpomalení.

„Závěr třetí stavební sezony je ve
znamení dosud největšího nasazení
lidí i techniky. D4 je ze dvou třetin
hotová a do konce roku se přiblíží−
me 80 procentům. Konec listopadu

přinese zklidnění dopravy v Milíně,
z jehož ulic se provoz vrátí na dálnici
a povede již po části nově dokon −
čeného úseku. Pokračují také práce
na mostních konstrukcích. Zahájili
jsme stavbu dálničních odpočívek
u Krsic a operačního centra u křižo−
vatky Lety,“ uvedl generální ředitel
Via Salis Christian Biegert.

V nově budovaném úseku z Hájů
do Mirotic dlouhém 32 kilometrů po−
čítají stavbaři se 40 mosty, většina
z nich bude nových. Stavbaři letos
dokončí hrubé stavby většiny mostů.
Celkem stavba vyjde asi na 12 mili−
ard korun a půjde o první projekt PPP.
Stavbu, která je realizována ze 
soukromých peněz. (pru)

Nové úseky dálnicd D4 jsou z většiny hotové

V pátek 10.listopadu a následně v so−
botu 11. listopadu 2023 proběhly
v naší škole první 2 termíny dnů ote−
vřených dveří, které jsme spojili rov−
něž s  oslavou 130. výročí založení
školy. Děkujeme všem, kteří k  nám
zavítali a oslavili společně s námi ten−
to významný milník středního odbor−
ného vzdělávání v Sušici. ☺
Mini málně během pátku, který se nesl
ve slavnostnějším duchu, bylo ve ško−
le opravdu živo. Žákyně a žáci 1. roč−
níků technicky zaměřených oborů ob−
drželi od  zástupců Plzeňského kraje
kufříky s  potřebným vybavením. Pří −
tomným hostům byl předveden výsle−
dek žákovského projektu, během ně−
hož sestavovali pod vedením vyučují−

cích odborného výcviku model spor−
tovního automobilu značky  Kaipan.
Dále byly vyhlášeny výsledky foto −
grafické soutěže VYFOŤ ŘEMESLO 2023,
do  níž se zapojilo poměrně velké
množství žákyň a žáků středních škol
napříč celým Českem. Moc děkujeme
a budeme se těšit na  hojnou účast

i v  dalších letech! Mimoto si mohli
návštěvnice a návštěvníci prohlédnout
prostory školy, seznámit se s  nabíd−
kou našich oborů a zapojit se do řeše−
ní řady praktických úkolů. Velký zájem
o podrobnější informace z  řad ucha−
zečů a jejich rodičů byl zaznamenán
také v sobotu. 
Pro pozvané hosty a zástupce spolu−
pracujících firem připravili žákyně a žá−
ci učebních oborů Kuchař−číšník
a Stravovací a ubytovací služby ve
sborovně slavnostní raut. Všem, kteří
se na jeho přípravě podíleli, patří velké
poděkování, protože už na první pohled
vypadaly všechny nabízené pokrmy
skvěle! Oba obory také pravidelně za−
jišťují občerstvení na  rozličné akce
v Sušici i v jejím okolí a jejich výrobky
můžete přijít ochutnat též do Kavárny
u  školy (v  hlavní budově) či do
Učňovského bufetu v Poštovní ulici.

V 1. čtvrtletí se nám podařilo zrealizovat
několik odborných exkurzí a stáží, dí−
ky nimž si mohli žákyně a žáci ověřit
svoje znalosti v praxi a rozšířit si pově−

domí o vybraných odbornostech. Jsme
rádi, že mají takovéto akce pozitivní
ohlasy a budeme se snažit je realizovat
také v budoucnu, poněvadž je považu−
jeme za důležitou součást výuky.
Pokud jste zmeškali listopadové dny
otevřených dveří, anebo vás napadly
další dotazy, rádi vás přivítáme ve
čtvrtek 7. prosince 2023, anebo v pá−
tek 12. ledna 2024, kdy se konají další
termíny dnů otevřených dveří, a to od
8,00 do 14,00 hodin. Po domluvě nás
pak můžete navštívit i jindy v úřed−
ních hodinách.
Na závěr velmi děkujeme všem za pro−
jevenou přízeň, jsme potěšeni, že se
o naši školu zajímáte. Přejeme vám
mnoho úspěchů, pevné zdraví a po−
hodu i v nadcházejícím roce, zůstaňte
s  námi, jsme tu přece pro vás…
a na  této skutečnosti se nic nezmění
ani v roce 2024! 😉

Za náborový tým Mgr. Jiří Vlček 

130 let jsme tu pro vás v Sušici
– se zápalem pro obor a tradici…
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Děsivá smrt 
plameňáků

Za tragédii ji označila nejstarší
zoo na světě a v Evropě – ve ví−
deňském Schönbrunu. Do are−
álu uprostřed parku slavného
zámku se dostala liška. Ta
zlikvi dovala téměř celou kolonii
plameňáků. Když ráno přišel
personál, čekal je masakr, který

snad prý ještě nepamatuje.
Uhynulo třináct z patnácti ptá−
ků. Ošetřovatelé přiznali, že
udělali chybu, protože plame−
ňáky zapomněli zahnat do vnitř−
ního zařízení. Proto také nebyla
aktivována elektrická ochrana.
Zoo nyní bude rozmisťovat proti
škodné pasti. Nyní zahrada hle−
dá možnosti, jak pořídit nové
plameňáky do expozice.

Hrozí vánoční
stávka

Železničáři v Německu hrozí
kvů li požadavku na zvýšení
mzdy stávkou, a to ke všemu na
Vánoce. Pro zemi i další země
v okolí by to znamenalo totální
kolaps. Deutsche Bahn pracuje
na nouzovém jízdním řádu pro
vánoční svátky a dráhy by tak na
stěžejní trasy nasadily extrémně
dlouhé soupravy XXL. Ty pak
budou vlaky jezdit jen ve velmi
omezené míře, necelých 20%.
Proto už nyní je Deutsche Banhn
připraven nasadit XXL ICE sou−
pravy s více jak 900 místy. Jde
o jedny z nejdelších souprav na
světě – mají skoro 380 metrů
a jezdit by měly na zvláště expo−
novaných trasách, jako např.
z Hamburku přes Kolín nad
Rýnem, Frankfurt a Stuttgart do
Mnichova.

Největší zájem mezi turisty na jihu
Čech je o Lipenskou přehradu.
V létě a na podzim zamířilo nejvíc
turistů právě sem – přes 160 000.
Jde o údaj statistiků, realita ale
může být až dvojnásobná, protože
řada ubytovatelů čísla nehlásí.

Počet hostů v restauracích ale
zůstal za očekáváním a stále se ne−
dostal na předcovidová čísla, uvedl
spolek. Jihočeská centrála cestovní−
ho ruchu chce přilákat do kraje víc
Němců a Rakušanů, dvě třetiny 
hostů v kraji nyní tvořili Češi.

Lipno je dlouhodobě nejnavštěvo−
vanějším místem v kraji. Loni tam
statistici evidovali přes 306 000
hostů, víc než před koronakrizí, když
v roce 2019 to bylo 286 000 turistů.

V počtu přenocování kralovalo
Lipno i ve třetím letošním čtvrtletí.
Od července do září tam evidoval
Český statistický úřad 510 000 noc−
lehů. Druhá v počtu přenocování
byla na jihu Čech turistická oblast
Toulava se 403 000 noclehy, třetí
Třeboň a okolí…

„Lipensko má stále co nabízet
a potenciál je nejméně dvojnásobný.
Ona bude dvojnásobná i realita.
Protože čísla ze statistického úřadu
nemohou realitu poskytnout. V Čes −
ké republice totiž stále nemáme žád−
ný legislativní nástroj, který by ubyto−
vatele všeho typu přiměl hlásit sku−
tečný počet přenocování. Do čísel
statistického úřadu se tak promítají
pouze hromadná ubytovací zařízení,

a u těch ne všichni ubytovatelé hlásí
všechno. Malá ubytovací zařízení ne−
bo chatky, kterých jsou na Lipensku
stovky, se do statistiky nepromítnou,
nemusí se hlásit,“ uvedl Jiří Mánek
z Turistického spolku Lipenska.

Spolek se bude snažit, aby turisté
na Lipně zůstávali déle. Dobu pobytu
se totiž dlouhodobě nedaří pro −
dloužit. Zůstává na průměru 3,1 dne.
Loni to bylo 3,2, předloni 3,3 dne.
Turistický ruch na jihu Čech se vrací
na úroveň období před pandemií ko−
ronaviru. V letošním třetím čtvrtletí
se v kraji ubytovalo přes 807 000  tu−
ristů. Je to přibližně o 63,5 tisíce více
než ve stejném období loni a nepatr−
ně víc než v létě před covidem. 

(pru), foto: archiv TS Lipensko

Největší zájem turistů je o Lipno

Únorové mistrovství světa v cyk−
lokrosu v Táboře navštíví až 50
000 lidí. Předpokládá to vedení
radnice. Jde o jednu z největších
sportovních akcí v regionu. Na
šampionát, který se uskuteční od
2. do 4. února, je zatím prodáno
3500 vstupenek.

„Bude to vrcholná událost. Ve
městě jsou rezervovány všechny
ubytovací kapacity. Momentálně už
se poptávka po hotelích přesunuje
do Soběslavi a dále do Veselí nad
Lužnicí. „U podobných akcí je ale
naprosto běžné, že návštěvníci
shánějí ubytování klidně až v okru−
hu 100 kilometrů a na závody do−
jíždějí,“ uvedla táborská místo −

starostka Lenka Horejsková. Mist −
rovství světa v cyklokrosu se do
Tábora vrátí po devíti letech.
Poprvé se ve městě šampionát 
konal v roce 2001. „Za tu dobu si
Tábor vydobyl mezi cyklistickými
fanoušky ve světě solidní renomé
a dobrou pověst. Máme informaci,
že se sem zahraniční fanoušci 
těší,“ řekla Horejsková.

Tábor by rád šampionát v příštím
roce označil jako co nejvíce ekolo−
gicky šetrný. Preferuje proto napří−
klad variantu, kdy by návštěvníci
využí vali pro dopravu především
vlaky. „Jednáme s Českými drahami
o speciálních spojích, které by vy −
jížděly z Prahy a stavěly na zastávce

Čápův dvůr poblíž samotného 
areálu,“ podotkla Horejsková.

Přestože město není pořadatelem
mistrovství světa, investuje do něj
přibližně osm milionů korun. Nej −
větší položku tvoří poplatek meziná−
rodní cyklistické unii, který je pro
uchazeče povinný. Menší část ná−
kladů pak tvoří částka na přípravu
propagačních materiálů. Rada měs−
ta proto v pondělí na tyto účely
schválila uvolnění 333 000 korun.

„Počítáme ale, že reklamní ban−
nery s logem města nebudou jedno−
rázové. Chceme je v příštím roce
využít i na jiných akcích, a to třeba
i těch nesportovních,“ dodala
místostarostka. (pru)

Mistrovství světa přiláká 50 tisíc lidí
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Emoce, strach a stres provázejí vět−
šinu z nás v tomto období. Podle mé
teorie je zdraví, jak duševní i fyzické,
tím základním předpokladem pro do−
brý život. Pokud jsme zdraví, může−
me mít všechno. Když nejsme,
nemusíme mít nic. Je také
dobré počítat s tím, že nic
nemusí trvat věčně, nic
není samozřejmé. Važ −
me si toho, co máme. 
Je důležité vědět, že
můžeme mít jen to, co
chceme a čemu věříme.
Většina lidí umí zhmotňovat
myšlenky, a proto doporučuji myslet
pozitivně, věřit tomu, že co chceme,
se nám podaří. V praxi jsem si ověřil,
že pokud chceme něčeho dosáh−
nout, musíme projít třemi fázemi –
snění, chtění a čin. Každý má ony
fáze různě dlouhé a ideální je, když
fáze snění a chtění netrvají dlouho,
aby náš nápad mezi tím nezestár−
nul. Chodí za mnou lidé na rady cca
50 let a už jsem poznal i ty, kteří pro−
snili celý život. Moudří lidé vždy nej−
dříve něco vyzkoušejí a ověří, než
začnou hodnotit. 

Test na vaši dospělost 

Jaká vás napadnou písmena
z mož ností Alfa, Beta, Gama?

Odpověď je na konci článku.

Musím připomenout, že
u mnohých se na po−
čátku chtění projeví
strach z nejistoty, kte−
rý přejde ve stres a čin
se už nekoná. Proto se

vyvarujte stresu, který
se přenáší u většiny lidí do

jater a ledvin, a to v různém po−
měru. Pokud se stres přenese do 
jater, projeví se to nejdříve alergiemi,
ekzémem, zhoršeným zrakem atd.,
pokud do ledvin, tak se to může pro −
je vit, laicky řečeno, ledvinovými ka−
meny. A protože ledviny ovlivňují srd−
ce, tak mnohdy může dojít k infarktu. 
Je to nekonečný příběh, ale zatím
nikdo nenašel univerzální lék na 
tuto situaci. 
Protože většinou nežijeme sami, jsme
obklopeni lidmi, připomínám moji
zkušenost. Na jednoho negativního
člověka musíme mít okolo sebe dva

pozitivní, aby nás energie toho jedno−
ho negativního nestáhla do bláta.
A dokonce tři pozitivní, abychom
mohli jít nahoru, radovat se a být
úspěšní.
Společnost byla, je a bude vždy roz−
dělená, názorů je mnoho, a jak najít
ten správný recept na spokojený život
je složité. Asi je všem jasné, že není
dobré čekat, až nastane problém, kte−
rý bude složitější řešit, ale začít s pre−
vencí. Já jsem zastáncem zdravého
selského rozumu a jednoduchosti. 
Při stresu máme větší spotřebu
ener gie, vitamínů a minerálů. Proto
je dobré tyto doplňovat v doporuče−
ných množstvích, energii z náhrad−
ních zdrojů, což je vše „živé“ (voda,

stromy). Aby byl schopen náš orga−
nismus vše přijímat, doporučuji 
aspoň 1 až 2x týdně cca 22 minut
moji akupresuru (ruce křížem, zápěstí
na zápěstí). Je důležitý pohyb, aspoň
3x týdně ujít cca 10 km. Je třeba
myslet pozitivně, protože můžeme
pozitivní myšlenky zhmotňovat (ne−
gativní myšlenky se zhmotňují lépe
a rychleji) a plánovat svoji budouc−
nost aspoň na pět let, provádět proti−
stresová opatření, mezi které patří
např. jóga, návštěva výstav, cestová−
ní, realizace různých koníčků a jiné.
Potom už stačí mít se rád/a a tím mů−
žeme mít rádi i ostatní. Kdo nemá rád
sebe, nemá rád ani ostatní.
V předvánočním čase přeji všem
klid a pohodu.                    

Stanislav Brázda

radí známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Vyvarujme se emocím, strachu
a stresu v předvánočním čase,“

VÝSLEDEK TESTU:
Na nevědomé úrovni jsem se ptal, zda jste dospělí, schopni domýšlet všech−
ny důsledky svého chování. Kdo odpověděl:
ALFA – nejste dospělý, nevyužíváte svých schopností, možností a chováte
se spíše pudově. 
BETA – nejste dospělí, ale alespoň na 50% využíváte svých schopností.
GAMA – jste dospělý, odpovědný, využíváte svých schopností.
Mimochodem, jeden kaplan, který poskytuje útěchu umírajícím v hospici, napsal,
že umírající nejvíce litují toho, že nebyli sami sebou, že nedělali to, co chtěli.

Ceny bytů, chat a chalup na jihu
Čech prudce padají. Zatímco v do−
bě koronavirové pandemie o ně byl
enormní zájem, teď se jich lidé zba−
vují. Ceny šly dolů až o 30 procent. 

Realitky navíc hlásí minimální zá−
jem, zvlášť u větších bytů a pak u
chat. Důvodem jsou náklady na
údržbu a provoz objektů nebo vyso−
ké úrokové sazby hypoték. Podle
některých makléřů můžou do jara
rekreační objekty zlevnit ještě řádo−
vě o menší jednotky procent.

„Pokud je chata zděná, izolovaná,
s vytápěním a někde v dostupnosti
města, obce, dopravy a podobně, je
po ní sháňka, ale pokud jde o chato−
vé osady, kolonie či odlehlá místa,
která se dají využívat jen od jara do
podzimu, zájem není téměř žádný.
Lidé si asi mysleli, že covidová krize

tu bude roky a budou mít kde bydlet.
To byl ale už od začátku omyl,“ říká
jeden z odborníků na nemovitosti.
Levnější jsou ale také byty, výrazně

pak ty na českobudějovických síd−
lištích Máj nebo Vltava. Oproti době
zhruba před dvěma lety se tak trh
úplně otočil.

„V současné době lidé více hleda−
jí a zvažují, kam peníze investovat.
Chtějí hlavně bydlet a až pak řeší in−
vestiční byty. K tomu banky posky−
tují stále méně úvěrů na bydlení.
Bublinka splaskla, což jsme očeká−
vali, a kdo lidem tvrdil, že ne, musel
vědět, že jim vědomě lže,“ uvedl je−
den z makléřů, který si z pochopitel−
ných důvodů nepřál být jmenován.

„Hlavně ty velké realitní firmy na
tom v posledních třech letech vydě−
laly desítky nebo stovky milionů ko−
run.“ Dodal.

Pro opětovné nastar tování trhu
bude podle odborníků klíčové to,
zda Česká národní banka v následu−
jícím půlroce sníží úrokové sazby v
návaznosti na klesající inflaci. Poté
makléři čekají opětovný růst cen. 

(pru)

Ceny nemovitostí na jihu Čech prudce padají!
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Otázka čtenáře 
B. L. z Plzně:
Vedu spor o náhradu škody
u jednoho okresního soudu
ve Středočeském kraji a ne −
jsem právně zastoupen. Soud
na mě činí dotaz, budu−li po−
žadovat náklady řízení a po−
kud ano, abych je specifiko−
val. Jaké náklady mohu poža−
dovat, aby mi je soud přiznal
a protistrana uhradila?

Odpověď advokátní
kanceláře :

Především je třeba upozornit na
ust. § 142a a sice, že jako žalob−
ce máte právo na náhradu nákla−
dů řízení proti žalovanému jenom
tehdy, pokud jste žalovanému ne −
jméně 7 dní od podání žaloby za−
slal na adresu pro doručování ne−
bo jeho poslední známou adresu
výzvu k dobrovolné úhradě. 

Pokud je tato podmínka splně−
na a budete mít ve sporu plný
úspěch, můžete nárokovat ná −
hradu nákladů řízení potřebných
k  účelnému uplatňování práva
proti žalovanému. V soudní praxi
se za takové náklady považuje
zejména uhrazený soudní popla−
tek, náklady na dopravu účastníka
k jednání, ztráta na výdělku vznik−
lá účastí na soudních jednáních
a prokázána je buď potvrzením

zaměst navatele nebo u podnika−
telů daňovým přiznáním, náklady
na pořízení důkazů, pokud si ža−
lobce sám pořídí nebo na vlastní
náklady obstará lékařský nebo ji−
ný odborný posudek potřebný pro
uplatnění jeho práv v  konkrétním
soudním řízení, dále náklady na
pořízení listin nebo fotografií důle−
žitých pro soudní řízení. 

Určitě se musí jednat o účelně
vynaložené náklady, takže těžko
by Vám jako účelné mohly být
přizná ny náklady na dopravu pro−
střednictvím taxislužby, pokud
existuje, a to je velmi pravdě −
podob né, možnost dostavit se
k soudu veřejnou dopravou.

Pokud by však Váš úspěch ve
věci byl jen částečný, tak soud
náhradu nákladů rozdělí poměrně,
popřípadě, pokud by například
poměr úspěchu a neúspěchu byl
na každé straně 50 %, nepřizná
náhradu nákladů řízení žádnému
z účastníků.

Naproti tomu i kdybyste měl
ve věci úspěch jen částečný,
může Vám soud přiznat plnou
náhradu nákladů řízení, pokud
by Váš úspěch se týkal jen nepa−
trné části požadované náhrady
škody anebo pokud by rozhod−
nutí o výši plnění záviselo vý −
lučně na znaleckém posudku ne−
bo na úvaze soudu. 

V každém případě je však třeba
tyto náklady řízení, s  výjimkou
uhrazeného soudního poplatku,
soudu doložit příslušnými dokla−
dy, jakými jsou například jízdenky,
doklady o poštovném, pokladní
stvrzenky či faktury vztahující se
k úhradě těchto nákladů.

PRÁVNÍ
PORADNA

Advokátní kancelář JUDr. Václava Koreckého 
a Mgr. Radka Chaloupky

Kuriózní případ kněze s devastují−
cím poraněním genitálií se odehrál
nedávno na jedné faře na jihu
Čech. Údajně těžce zraněného
v oblas ti rozkroku našli místní spolu
se záchranáři, jedná se o 62letého
muže. Podle všeho měl mít ampu−
tovaný penis, který se ale ve farním
bytě nenacházel. Záchranáři za
asistence hasičů a policie muže
nalo žili a převezli do nemocnice.

„Utrpěl velmi vážná poranění
a značnou ztrátu krve. Zranění byla
devastujícího charakteru,“ potvrdil
zdroj z nemocnice s tím, že se k až
bizarnímu případu nechce nikdo
moc vyjadřovat.

„Policie neprověřuje a nevyšetřuje
nic, co by nasvědčovalo spáchání
trestného činu. Více se zatím k pří−
padu s ohledem na jeho citlivost ne−
budeme vyjadřovat,“ uvedl mluvčí
policie Jiří Matzner.

Policisté původně uvedli, že pou−
ze asistovali u staršího muže, které−
mu se udělalo špatně.

„Je to nesmysl. Starostka, která
s ním měla mít jednání, se ho ne−
mohla dovolat. Zalarmovala tedy
záchra náře, hasiče i farníky. Ti pak
společně našli na faře pana faráře
s těžkým zraněním v rozkroku. Měl

si snad sám uříznout penis. Ten ale
uvnitř nikdo nenašel,“ uvedla jedna
z místních obyvatelem menší obce
na Českobudějovicku.

Na místě byl prý jen malý pes.
Zda on stojí za zmizením mužského
genitálu, není zřejmé.

Proč by si chtěl kněz a ke všemu
vysokoškolský pedagog takto ublí−
žit, není jasné. Podle psychologů
může za vším být nějaký pocit viny
či psychický problém, například,
že takový muž například může pře−
stávat ovládat svůj sexuální pud
a kvůli němu jako pomstu si chce
ublížit. Podobné případy nejsou ani
v českých podmínkách podle od −
bor  níků výjimečné.

Co bude s knězem poté, se dá
zdravotně dohromady, také není
zřejmé. Zda dál zůstane v duchovní
službě, nebo požádá o odchod do
důchodu a bude žít kdesi v ústraní.

„Všechny varianty jsou možné.
Je pravdou, že takový případ je vel−
mi specifický. Co k tomu jednoho
z naších spolubratří vedlo, bude
muset vysvětlit asi on sám. Je to
rozhodně smutná situace a přeji
mu brzké uzdravení,“ dodal pro
Rozhled jeden z duchovních česko−
budějovické diecéze. (pru)

Záhada zraněného faráře

Tábor plánuje, že vybuduje lávku
pro pěší podél železničního mostu
na trati do Bechyně. Náklady na
její výstavbu činí podle odhadů 50
milionů korun. Lávka by měla
vzniknout při stavbě nového mos−
tu, kterou plánuje Správa železnic.

„Nyní lidé po železničním mostě
chodí v uvozovkách řečeno nadivo−
ko. Proto tam chceme přišroubovat
lávku. Věřím, že na to peníze v roz−
počtu na rok 2025, kdy má být vy−
budován nový most, najdeme,“
uvedl starosta Tábora Pavlík.

Více než 100 let starý most přes
Lužnici už nevyhovuje současným
podmínkám. Nový by měl být kopií

originálu, který tvoří dva
oblouky. Vedení města
zvažuje, že by část pů−

vodního mostu uchovalo pro veřej−
nost. „Celý jeden oblouk je poměrně
velký. Proto jsme si říkali, že bychom
aspoň fragment z něho uložili před
Křižíkovu elektrárnu,“ dodal starosta.

Právě vynálezce František Křižík
totiž konstrukci mostu na začátku
20. století navrhl. Podle starosty by
tak bylo symbolické, pokud by část
oblouku ležela právě před Křižíkovo
elektrárnou. Správa železnic v minu−
losti uvažovala o rekonstrukci histo−
rické stavby. Ale nakonec od ní
ustou  pila, protože vzhledem ke sta−
vu mostu by se podle odhadů jeho
životnost prodloužila maximálně
o 25 let. (pru)

Za odpad si od ledna připlatí
Lidé v Táboře zaplatí od ledna za
svoz odpadu 960 korun. Poplatek
se tak zvýší o 264 Kč. Město chce
tímto krokem mimo jiné snížit ztrá−
tu, kterou za svoz komunálního 
odpadu doplácí.

„Chceme tímto krokem změnit
celou strategii. Veřejnost by měla
vědět, že zdražením chceme nějak
vizionářsky pozměnit odpadovou
politiku, aby to bylo jednak ekolo−
gické, a aby to také celé dávalo
smysl, protože se brzy bude za
skládkování platit víc. Těch vizí a ná−
padů v oblasti odpadů máme více.
Plánujeme například nový sběrný
dvůr. A chceme se samozřejmě více

zaměřit i na třídění, i když to je sa−
mozřejmě spíš postavené na moti−
vaci každého konkrétního člověka,“
uvedl starosta Štěpán Pavlík.

Lidé v Táboře loni vytřídili 1500
tun separovaného odpadu. Za po−
sledních 15 let se objem zvýšil dvoj−
násobně. Tehdy město evidovalo
723 tun tříděného odpadu. Směs −
ného odpadu z popelnic pak táborští
obyvatelé ročně průměrně vyprodu−
kují 9000 tun. Roční náklady na
svoz odpadu jsou v druhém největ−
ším městě kraje přibližně 50 milionů
korun. V současnosti město vybere
za poplatky 21 milionů korun. Zby −
lou částku uhradí radnice. (pru)

Postaví lávku podél nového
železničního mostu
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PRODÁM mobilní buňky
UNIMO, více druhů, roz−
měry 6 m x 2,5m x 3 m,
po montáži vhodné jako
dílna, mobilní zahradní 
domek apod., Ejpovickou
buňku 5−6 m x 3 m x 3 m
– více kusů, vnější opláš−
tění – jemně vlnitý hli −
níkový plech. Vnitřní  roz−
vod elektřiny vč. jističů
a osvětlení. Podlaha, strop
a stěny zateplené. Unimo
buňku, obloženou palub−
kami nebo vlnitým ple−
chem.  Pozinkový vlnitý
plech, barvený. Buňky
jsou v pěkném stavu. Dále
prodám maringotku, oblo−
ženou palubkami, zaříze−
nou k okamžitému použí−
vání, dřevěné zahradní
domky 4−5 m x 2,4 m.
Zajištění dopravy na místo
určení.  Tel.: 604867469.
PM 23018 

DŘEVĚNÝ domek pro pa−
nenky. Výška 58 cm, šířka
58 cm, hloubka 43 cm.
Cena 800 Kč. Osobní od−
běr v Klatovech nebo Plzni.
Tel.: 603163061.

PRODÁM silniční betono−
vé panely rozměr 3m x 1m
x 0,15m a  2m x 3mx
0,15m, místo odběru Jižní
Čechy.,  dále panely 2,2m
x 0,6m x 0,1m, Plzeň
a okolí. Možnost  naložení
a zajištění dopravy. Tel.:
604867469, 603383211.
PM 23019

KOUPÍM tento typ křesel
a starožitný nábytek 

a nábytek do roku 1980.
Stav nerozho du je. 
Stačí napsat SMS 

či prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 

a email.:
 slavoj.pikovice@ 

seznam.cz. 
Děkuji :) RR 22071

KOUPÍM betonové pa−
nely, větší množství, pří−
padně panelové silážní
jámy i panelové cesty.
Tel.: 736139113. PM
23022

KOUPÍM tento typ křesel.
Chromový a trubkový 
nábytek, gauče, noční

stolky. Stav nerozhoduje. 
Stačí napsat SMS či 

prozvonit, ozvu se. Tel.:
776599696 a email.:

slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22070

KOUPÍM tento typ židlí,
tento typ komod, 

starožitný nábytek 
a nábytek do roku

1980. Stav nerozhoduje.
Stačí napsat SMS

či prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22072

MÁTE doma nábytek
a chr o   mový trubkový ná −
by  tek, křesla a nevíte
co s nimi?? NÁBYTEK do
roku 1980 a sta ro žitný 
nábytek a bytové do −
plňky (lust ry, lampy
apod.) zdar ma odve zu,
vy   kou pím, zprostředkuji
prodej – za odvoz. Tel.
608887371 / E−mail: 
nabytek1980@seznam.cz
Stačí napsat SMS nebo
prozvonit. Odpo vím. RR
22073

VÝKUP starých peřin.
Tel.: 606514445. PM
23009

SBĚRATEL koupí staré
obrazy a jiné starožit −
 nosti. Solidní jednání. 
Tel.: 608979838, E−mail:
v l a d i s l a v. s o u c e k @
seznam.cz . PM 23028

KOUPÍM mobilní buňku
nebo maringotku, i v hor−
ším stavu. Možno i více
kusů. Nabídněte – do −
prava zajištěna. Tel.:
603383211 736139113.
PM 23021

PRODÁM 5 ha lesa. 
Zn. Klatovsko. Tel.:
777360050. RR 23915

NABÍZÍME k dlouhodo −
bému pronájmu pěkný
a velký byt 3+1 v klidném
prostředí Klatov s vý hle −
dem na panorama Šu ma −
vy. Byt bude k dispozici na
počátku roku 2024. Vážní
zájemci mohou zanechat
kontakt s odůvodněním
zájmu na e−mailové adrese:
pajak9053@gmail.com.
Tato inzerce není určena
realitním tu ristům. RR
23916 

NABÍZÍM výuku němčiny
online. Naučím grama −
tiku, procvičím s  Vámi
konverzaci, připravím na
práci v Německu. Možno
i prezenčně v Klatovech.
Tel.: 603163061.

VYKOUPÍME starší sta−
vební stroje, nákl. auto−
mobily a zemědělské
stroje. Dále provádíme
demontáž ocelových 
konstrukcí a budov (sila
apod.) a výkup železného
šrotu. Tel.: 604867469.
PM 23020

37/185 NEKUŘÁK, bez−
dětný, rád by se seznámil
s dívkou výhradně od 16−
19 let, ne starší ženy.
Mám rád cestování, kul −
turu a vím co od života
chci. Tel.:604969788. PM
23045 

58/180 Martin naháč,
hledá pohodářku. Tel:
607 467 062. PM 23096 

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

PRODÁM použitou ná −
drž na vodu IBC kon −
tejner 1000 litrů. K od−
běru v Klato vech. Vho d   −
 né na vodu pro stavbu.
Cena: od 1.150 Kč.
Na výběr z ví ce kusů.
Pěk né čis té zánovní 
od 1.500 Kč. Tel.:
722660668. RR 22846

SBĚRATEL koupí sta−
ré motocykly ČZ, JA−
WA, OGAR, skútr ČZ,
moped STADION i jiné
značky, kompletní
i ne kompletní, torza,
rámy, motory, blatní−
ky, staré technické
průkazy a jinou tech−
nickou dokumentaci
aj. Přijedu a zaplatím
na místě. Nabídněte,
určitě se domluvíme.
Telefon: 603237242,
e−mail: flemet@
seznam.cz. RR 23001

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, malíř−
ské práce, kompletní
re konst rukce bytového
jádra, obklady, dlažby,
bou ra cí práce a další
práce dle domluvy.
Stra ko nice a oko lí do
40km. Ro zum né ceny.
Tel.: 721757399. RR
23019

Další číslo

Jihočeského
rozhledu

vyjde 11. 12. 2023

JAWA, ČZ, STADION,
MA NET a jiné… Kou −
pím staré českosloven−
ské mo to cykly všech
značek, v ja kémkoliv
stavu i jed not livé díly.
Přijedu ihned, platím
ihned v hotovosti. Sluš −
né a férové jednání.
Tel.: 607946866. E−mail:
k l s p @ s e z n a m . c z .
RR 23088

Z A P L A T Í M
min. 20.000 Kč za každou
starou pivní lahev s ná −
pisem: Klečka, Dolla n ský,
Petrmichl, Gotz, Stuben −
bach, Ja ro lím, Pauli, Še −
besta, Me lan, Kolinec,
Maš tov ský, Plánice, Kun −
dra titz, Le šer, Šubrt, Ma −
čice, Wat zlawick, Vrhel,
Čejna atd. Koupím i ce−
lou sbírku lahví. Tel.:
606245515. RR 23034

ÚDRŽBA ZAHRAD, 
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY,
PALIVOVÉ DŘEVO,

SEKÁNÍ TRÁVY, 
STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 

RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ,
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70 

www.kacim.cz RR 23130

Inzerát můžete 
podat elektronicky 

na e−mail:
sekretariat@

plzenskyrozhled.cz

Zaplatit inzerci 
můžete bankovním

převodem:
ČSOB: 

72827293/ 0300

NABÍZÍM společné
bydlení osamělé ženě,
nekuřačce, abstinent−
ce, která by chtěla žít
v bytě 2+1 v Plzni
s osamělým 64letým
mužem, abstinentem,
nekuřákem. Nabízím
dvě možnosti bydlení
podle volby ženy: buď
trvalý společný život
jako partneři nebo
placený podnájem za
polovinu aktuálních
nákladů na bydlení.
Já upřednostňuji part −
nerský život. Bližší 
informace při setkání
v Plzni. RR 23449
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Uzávěrka řádkové inzerce je 1. prosince 2023

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30
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